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Miljö- och hälsoskyddsnämnden PROTOKOLL 1/2017  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 31 januari 2017 kl. 17.35 – 18.35 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 9 februari 2017 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

Joar Forssell (L) 

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Mia Lundquist (V) för Rikard Warlenius (V) 

 

 
Ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) 

Annika Ödebrink (S) 

Jakob Sahlin (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Hanna Begler (MP) 

John Myhrman (M) 

Alicja Lindell (M) 

Sabine Pettersson (L) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Fadi Alnaji, Monika Gerdhem, 

Gustaf Landahl, Lena Mittal, Emma Nordvik Premfors, Mikael Nyberg, 

Anna Sundman, Emily Tjäder, Malin Täppefur och personalföreträdaren 

Luis Lopez samt borgarrådssekreterarna Peter Kogg och Albin Arleskär. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Fadi Alnaji, Anna Sundman och Luis 

Lopez. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 9 februari 2017. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 10/2016 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 13 december 2016 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 19 januari och den 31 januari 2017 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 19 november 2016 till och med den 6 januari 2017.  

 
Handlingar i ärendet   

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2016-11-19 – 2017-01-06. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll nr 9/2016 från sammanträde med rådet för 

funktionshinderfrågor vid miljö- och hälsoskyddsnämnden och 

fastighetsnämnden från den 14 november 2016 anmäls. 

 

 

 § 7 
Anmälan av minnesanteckningar från miljö- och 
hälsoskyddsnämndens möte med rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Minnesanteckningar från miljö- och hälsoskyddsnämndens möte 

med rådet för funktionshinderfrågor från den 15 november 2016 

anmäls. 

 

 

 § 8 
Verksamhetsberättelse 2016 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2017-274 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

verksamhetsberättelse och bokslut 2016 för miljö- och 

hälsoskyddsnämnden och överlämna den till 

kommunfullmäktige. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 23 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L) enligt följande: 

 

Verksamhetsberättelsen redovisar på ett tydligt sätt hur 

nämndens verksamheter fortlöpt under 2016. Givet 

förutsättningarna som nämnden getts av den styrande 

vänstermajoriteten kan vi konstatera att verksamheterna 

uppnått viktiga resultat under 2016. 

 

Dock vill vi betona vikten av att nämnden kontinuerligt 

arbetar med regelförenkling för att förbättra företagsklimatet i 

staden. Arbetssätt, bemötande, handläggning och attityder är 

faktorer som påverkar företagarnas arbetssituation och i 

förlängningen viljan att expandera och växa. Förståelse hos 

företagen om varför regler finns eller hur avgifter beräknas 

skapar legitimitet samt kan göra stadens arbete mer 

kostnadseffektivt när antalet överklaganden kan minska. 

 

Därför är det med viss oro vi tar del av siffrorna från årets 

verksamhetsberättelse som visar att företagens nöjdhet med 

bemötandet, samt näringslivets nöjdhet vid kontakter med 

staden som myndighet, inte är på en nivå som är 

tillfredställande.  

 

I det sammanhanget anser vi att en utveckling av hemsidan, 

med bättre informationstillgänglighet för företagen, skulle 

kunna vara en del av lösningen för att höja näringslivets 

nöjdhet vid kontakter med staden. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar 

Forssell (L). 

 

 

 § 9 
Stockholms stads filmstrategi 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-17896 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka förslag 

till filmstrategi för Stockholms stad och godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Mia Lundquist (V) och Joar Forssell (L) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. 

(M) föreslår att nämnden beslutar att delvis tillstyrka förslaget 

till filmstrategi och att därutöver anföra följande: 

 

Vi delar den uttalade ambitionen i förslaget till filmstrategi. 

Stockholm och Sverige har en stark ställning internationellt 

som en innovativ, seriös och kompetent aktör inom 

filmområdet. Sveriges rykte inom filmbranschen kan inte 

underskattas, men det är också av betydande vikt att vi 

fortsätter att förvalta detta på bästa sätt. 

 

Förslaget till filmstrategi har goda intentioner, men saknar 

tyvärr både målsättning, tidplan och, faktiskt, en tydlig 

strategi för att nå dit vi vill. Förslaget, i nuvarande version, 

förklarar mer hur det aktuella läget är i Stockholms stad och 

hur samarbeten ser ut i regionen. Det förklarar mindre vilken 

position på filmområdet Stockholm ska ha i framtiden och hur 

vi ska nå dit. Detta är beklagligt och vi anser att strategin med 

anledning av detta faller platt.  

 

Stockholm har stor potential att utvecklas som filmregion, 

både i Europa och i resten av världen. Hur vi ska göra det 

svarar inte förslaget till strategi upp emot. Delvis handlar det 

om nationella regelverk för att bättre attrahera internationella 

filmproduktioner till regionen. Nyligen valde produktionen 

för Game of Thrones bort Gotland till förmån för Norge på 

grund av dyra skatter i Sverige. Detta måste regeringen 

åtgärda, och istället se värdet av vad internationella 

filmproduktioner, likt The Girl with the Dragon Tatoo, ger i 

form av arbetstillfällen, intäkter och internationell 

marknadsföring. Strategin behöver kompletteras med ett 

resonemang kring detta. 

 

Strategin innehåller också en viss otydlighet vad gäller 

begrepp. Exempelvis nämns ”I takt med användningen av 

internet har också tittandet på rörlig bild via internet ökat, 

främst videoklipp.” Men ingenstans förklaras vad 

”videoklipp” innebär. Detta behöver förtydligas. När det 

gäller till exempel videoklipp på Youtube behöver strategin 
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också beskriva hur staden förhåller sig till användandet av 

drönare. Detta omnämns inte alls, men används i allt större 

utsträckning av de stora youtube-användarna. Den rödgröna 

regeringen har, tack och lov, backat på sitt förslag att göra det 

svårare att använda drönare. Det är ett steg i rätt riktning, men 

staden måste också ta ansvar för detta.  

 

En annan del som behöver förtydligas i filmstrategin är 

följande: ”Stockholms stad ska vara en filmvänlig stad och 

aktivt medverka till att skapa goda förutsättningar för att 

spela in film i huvudstaden. Det är viktigt att 

stadsdelsnämnder, facknämnder och bolagsstyrelser anpassar 

sina regler och rutiner till filmstrategin och att stadens 

medarbetare bemöter filmbranschen på ett positivt och 

välkomnande sätt.” Det torde anses vara en självklarhet att 

staden ska skapa goda förutsättningar och bemöta 

filmbranschen positivt. Men ingenstans beskrivs hur detta ska 

göras. Otydligheten i detta riskerar tyvärr att försvåra för 

stadens medarbetare att bistå filmbranschen på ett bra sätt.  

 

Något vi också saknar är förtydliganden kring hur strategin 

kan underlätta hanteringen av tillståndsprocessen. Exempelvis 

krävs det idag att en fysisk ansökan om inspelning på 

offentlig plats lämnas in på ett poliskontor. Det är orimligt, 

och denna process måste kunna digitaliseras.  

 

Sammantaget anser vi att förslaget till filmstrategi uppvisar 

goda ambitioner, men att den är alldeles för otydlig och helt 

saknar väsentliga delar och en beskrivning av hur staden 

egentligen vill underlätta för filmproduktion. Detta, inklusive 

avsaknaden av mål och indikatorer, gör dessvärre också att 

strategin i nuvarande form kommer att vara mer eller mindre 

omöjlig att följa upp. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Mia Lundquist 

(V) och Joar Forssell (L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
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 § 10 
Smartare miljödata – Upphandling för anpassning och 
utveckling 
Dnr 2016-18435 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ge 

förvaltningschefen i uppdrag att göra nödvändig upphandling 

inom den totala beloppsgränsen 4,5 mnkr. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ge 

förvaltningschefen i uppdrag att träffa avtal med den utsedda 

leverantören 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 11 
Revisorernas rapport om granskning av beredning, 
beslut och ansökan om EU-bidrag och styrning av EU-
projekt 
Dnr 2017-357 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

anmälan av PwCs fördjupade granskning avseende beredning, 

beslut och ansökan om EU-bidrag samt styrning av EU-

projekt. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 12 
Miljöförvaltningens definition av vad som är 
verksamhetsavfall och med hushållsavfall jämförligt 
avfall 
Svar på Skrivelse från Stockholm Vatten AB 
Dnr 2016-18664 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

Stockholm Vatten AB. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 13 
Naturvårdsverkets redovisning för åtgärder för minskad 
nedskräpning 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-18618 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2017-01-31 
 

 Sida 9 (25) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 
Bättre förutsättningar för food trucks att verka i 
Stockholms stad. Motion från Markus Nordström (M) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-15442 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 december 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen och att därutöver anföra följande: 

 

Den 1 april 2015 chockhöjdes avgifterna för Stockholms 
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Food trucks med 150 procent över en natt, något som 

Alliansen kraftigt kritiserade. Food trucks skapar värdefulla 

arbetstillfällen och är mycket uppskattade bland 

stockholmarna. De ökar matutbudet och fyller därtill en viktig 

funktion i att bidra till en levande och urban stad. Det är 

därför viktigt att värna verksamheterna och skapa långsiktiga 

villkor för dem att finnas och verka i Stockholms stad. 

 

Food trucks bör rimligtvis få bedriva verksamheten dygnet 

runt, under förutsättning att de inte överskrider befintliga 

bullernormer för dygnets olika timmar. Därtill ser vi ingen 

anledning till begränsa antalet tillstånd till 100 stycken. 

Såsom vi framfört i debatten tidigare förhindrar dessa 

begränsningar både nya arbetstillfällen och ett efterfrågat 

matutbud. 

 

Sedan regelförändringarna genomfördes har antalet tillstånd 

nästan halverats, många anger avgiftshöjningen som en 

anledning. Från branschen har det också framförts önskemål 

om att utvidga antalet platser för Food trucks. På så sätt skulle 

de i större utsträckning kunna bedriva matförsäljning där 

människor faktiskt befinner sig.  

 

Vi menar att det skyndsamt behöver göras en översyn av 

avgiftsnivåerna. Därtill behövs ett nytt regelverk för 

nyttoparkeringstillstånd C som möjliggör för Food trucks att 

bedriva verksamhet dygnet. Som ett sätt att minska 

bullernivåerna behöver Stockholms stad och trafiknämnden 

utreda möjligheten att låta Food truck-verksamheterna drivas 

med nätel. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia 

Lundquist (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) enligt 

följande: 

 

Vi instämmer överlag i förvaltningens synpunkter och förslag 

men då motionen i huvudsak innehåller förslag som rör 
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nyttjandet av stadens mark och elnät vill vi tillägga ett par 

saker relaterat till just det.  

 

Det finns i årets budget uppdrag om att ta fram en 

handlingsplan för fossilbränslefria arbetsmaskiner och 

Stockholm ska vara fossilbränslefritt 2040. Vi jobbar hårt för 

att minska luftföroreningarna i staden och att kunna anslutna 

dieseldrivna arbetsmaskiner till elanslutningar i staden är ett 

intressant alternativ. Det vore därför även önskvärt om det 

kunde identifieras ytterligare ett antal platser lämpliga för 

food trucks, platser där man från stadens håll dessutom kunna 

erbjuda elanslutningar vilket skulle minska behovet av 

dieselaggregat, som ökar såväl utsläppen av växthusgaser som 

hälsofarliga partiklar i staden. Vid inrättandet av ”hot-spots” 

med elanslutning för food trucks skulle man kunna utreda 

möjligheten att placera några av dessa platser i lägen med låg 

risk för bullerstörning och i så fall vidare utreda möjligheten 

till förlängda öppettider. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 15 
Förslag till nya grundföreskrifter som ska ersätta KIFS 
2008:2 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-17566 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att anta 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 16 
Indexering av stadens miljömål. Motion (2016:117) av 
Jonas Naddebo och Karin Ernlund båda (C) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-18566 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen och att därutöver anföra följande: 

 

Vi ställer oss positiva till planerna på att Stockholms stads 

egen organisation ska vara fossilbränslefri till år 2030, men 

menar i likhet med motionen att för att detta ska kunna 

uppnås så måste staden tänka innovativt och sätta tydliga 

delmål och kontrollstationer längs vägen för att mäta hur 

utvecklingen fortlöper.  

 

Det är välkommet att förvaltningen anser att den 

handlingsplan för en fossilbränslefri organisation som ska tas 

fram under 2017 bör utformas med tydliga mål och delmål. 

För att sätta upp tydliga riktlinjer som underlättar för 

privatpersoner såväl som för näringslivet måste även en tydlig 

indexering av miljömålen införas.   

 

Ska vi nå de ambitiösa miljömål som vi åtagit oss så är 

konkretion och tydlighet en förutsättning. Detta menar vi görs 

bäst genom en indexering av miljömålen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia 

Lundquist (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 17 
Samråd om ny översiktsplan för Stockholm 
Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2016-16902 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Mia Lundquist (V) och Joar Forssell (L) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. 

(M) föreslår att nämnden beslutar att delvis godkänna 

förvaltningens förslag till beslut och att därutöver anföra 

följande: 

 

 Vi anser i likhet med miljöförvaltningen att förslaget till en ny 

översiktplan (ÖP) för Stockholm har en bra inriktning. 
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Mycket av det som nämns i samrådsförslaget är frågor som 

Alliansen länge drivit. Avvägningen att en stor andel av 

regionens kommande bostadsbyggande bör ske i Stockholms 

stad, med god tillgång till kollektivtrafik och annan 

samhällsservice är vi i likhet med förvaltningen mycket 

positiva till.  

  

 Att bygga staden inifrån och ut med fokus på tät, varierad 

bebyggelse i kollektivtrafiknära lägen är 

stadsbyggnadsprinciper vi länge arbetat för och det är därför 

glädjande att det återfinns i samrådsförslaget. Vi instämmer 

dock i miljöförvaltningens kritik om att det i ÖP saknas en 

tydlig inriktning vad gäller att hålla hög exploateringsgrad i 

kollektivtrafiknära lägen.  

 

 Översiktsplanens ambitioner med en mer blandad bebyggelse 

där staden ska verka för att stadsdelar med ett ensidigt utbud 

av upplåtelseformer ska ges större blandning är ett lovvärt 

initiativ. Vi ställer oss kritiska till miljöförvaltningens 

inställning till att staden bör vara ”mycket restriktiv” med att 

planera för radhus och villor.  

 

 När det gäller områdesplanering som nämns i ÖP finns det 

många miljömässiga fördelar och stora möjligheter för 

förvaltningarna att samarbeta bättre. I det avseendet 

instämmer vi med miljöförvaltningens synpunkter att många 

miljöfrågor som exempelvis dagvattenhantering och 

grönstruktur förutsätter planering över större områden.  

 

 Glädjande är även att ÖP föreslår en omvandling av flera 

trafikleder i Stockholm till stadsboulevarder. Dock ställer vi 

oss skeptiska till miljöförvaltningens rekommendationer att 

dessa genomgående bör ske i form av lamellbebyggelse. Vi 

anser att en utredning kring planering och exploatering av 

dessa trafikleder bör ske snarast, och inte som ÖP föreslår det 

på längre sikt. Detsamma gäller för överdäckningar av 

trafikleder, där översiktplanen förefaller kyligt inställd. Vi 

menar å andra sidan att det är ett konstruktivt sätt att utnyttja 

så mycket utrymme som möjligt för att bygga ihop staden där 

järnväg, spår eller vägar separerar områden.  

 

 Stockholms luftkvalitet är redan idag ett stort problem. Och 

utformar vi inte staden på rätt sätt, såsom miljöförvaltningen 

poängterar, riskerar problemet bara att bli större. Utöver att 

vara en oerhört viktigt del för Stockholmarnas välbefinnande, 

är luftkvaliteten i staden även viktig för att kunna bygga nya 

bostäder. På exempelvis Valhallavägen har vi sett att det 

sedan länge planerade bostadsbyggandet har stoppats, just på 
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grund av den dåliga luftkvaliteten. Detta är såklart inte 

hållbart i en stad som växer i rekordtakt. Därför vill vi att 

regeringen ger Stockholm de verktyg som behövs för att möta 

problemen. Ett lokalt beslutsfattande över trängselskatten 

skulle kunna vara ett steg på vägen. I väntan på detta bör 

Stockholm ges möjligheten att införa särskilda miljözoner där 

luften är som sämst. Det är dock viktigt att en sådan möjlighet 

först föregås av noggranna lokal utredningar och att 

kostnaderna tydligt kan motiveras av miljö- och hälsoskäl. 

 

 Att Stockholm växer råder det få tvivel om. Frågan är bara 

hur. Därför hade vi önskat att ÖP innehöll mer om hur höga 

hus och tät bebyggelse effektivt sparar grönområden och 

möjliggör för nya grönområden att anläggas.  

 

 Vi vill även poängtera och synliggöra att det i översiktplanen 

helt saknas ambitioner på fler miljöprofils eller 

miljöspetsområden i Stockholm, vilket vi ställer oss kritiska 

till.  

 

 Slutligen vill vi likt miljöförvaltningen poängtera vikten av att 

Älvsjöskogens naturreservat och pendelcykelstråken bör 

framgå i kartan över stadsutvecklingsmöjligheter i 

översiktsplanen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Mia Lundquist 

(V) och Joar Forssell (L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) enligt 

följande: 

 

Vi instämmer med förvaltningen om att planen behöver 

tydliggöra och planera för hur staden ska byggas för en 

minskad klimatpåverkan och en minskad biltrafik, exempelvis 

utbyggd kollektivtrafik, cykelvägnät, avfallshantering, 

energieffektivt byggande, hållbar energiförsörjning (exv hur 

byggnader ska placeras för maximal effekt för solceller) och 

infrastruktur för förnybara fordonsbränslen och eldrift. 

Genomförandeaspekterna för stadsutvecklingsstrategierna 

behöver förtydligas för att säkerställa långsiktiga 
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investeringsbehov och öka möjligheterna att hantera 

målkonflikter.  

 

Planen ska på ett tydligt sätt redovisa hur en tät och hållbar 

stad kan kombinera ett högt bostadsbyggande med ett 

strategiskt arbete med gröna kilar, parker och stadsnära 

naturområden, miljökvalitetsnormer, biologisk mångfald, 

kulturmiljö, dagvatten, och utveckling av infrastruktur. Det 

regionala samarbetet över kommungränsen blir också allt 

viktigare och behöver förtydligas i översiktsplanen, bland 

annat gällande gröna kilar och hur de samspelar med 

regionala ekologiska spridningszoner. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Joar Forssell (L) enligt följande: 

 

Liberalerna anser att det är viktigt att Stockholms fortsatta 

planering ser utefter områdesplanering. Goda lokala 

områdesplaner som noga analyserat det aktuella områdets 

landskapsmässiga och kulturhistoriska förutsättningar och 

som på ett strukturerat och inkluderande sätt tagit till sig 

lokalbefolkningens kunskap om att leva i området ger rätt 

förutsättningar för en stadsutveckling som håller i minst 

hundra år. Områdesplaner är ett annat sätt att planera 

nybyggnation än de förtätningar som ofta skett utan en 

genomtänkt strategi i många av våra förorter. De utgör en god 

grund för att göra större, mindre detaljerade detaljplaner. Den 

största fördelen med områdesplanerna är att de ger goda 

förutsättningar för att planera in all samhällelig infrastruktur 

så som skolor, förskolor, äldreboende och idrottsytor i takt 

med att staden växer.  

  

Stockholm behöver också utvecklas till en mer 

sammankopplad stad. Idag isoleras framförallt 

ytterstadsområdena effektivt från varandra av breda 

trafikleder eller otillgängliga naturområden. Det måste bli 

enklare att röra sig mellan olika stadsdelar, och vi måste 

därför förbättra framförallt gångstråk, cykelvägar och 

kollektivtrafikförbindelser mellan stadsdelarna. Fler 

stadsdelar ska även byggas ihop i syfte att öka 

tillgängligheten, tryggheten, den sociala integrationen, det 

naturliga flödet och det ekonomiska utbytet mellan områdena 

  

I översiktsplanen är det viktigt att Stockholms blå värden i 

form av våra vatten lyfts tydligare. Vi vill också att 

Stockholms byggnadsordning och Arkitektur Stockholm får 

en högre status än i samrådshandlingen. 
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Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M). 

 

 

 § 18 
En svensk flygskatt 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-18484 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar att avslå 

miljöförvaltningens förslag till beslut och att i övrigt anföra: 

 

Införandet av en nationell flygskatt riskerar bli en kostsam 

och ineffektiv åtgärd för att komma åt utsläppen. 

Miljöförvaltningen skriver i sitt utlåtande att effekten för 

klimatet bedöms bli begränsat. Vidare påpekar man att en 

flygskatt inte är en optimal lösning, för att sedan ändå förseslå 

att det genomförs. En logik som vi ställer oss minst sagt 

frågande till.  

 

Utsläppen av växthusgaser uppskattas ha varit 53,7 miljoner 

ton koldioxidekvivalenter år 2015. I utredningen om en 

eventuell flygskatt beräknas att utsläppen kommer att minska 

med mellan 0,08 och 0,2 miljoner ton koldioxidekvivalenter 

under ett år om flygskatten införs. Detta motsvarar alltså 1,5-

3,7 promille av Sveriges totala utsläpp under ett år. Det 
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betyder att utsläppsminskningen till följd av en flygskatt kan 

jämföras med de utsläpp som kommer av svenskarnas 

fyrverkerier och tobaksrökning under ett år. 

 

Vi anser att en avsevärt större miljönytta nås om man satsar 

på internationella spelregler för flyget och morötter för att 

ersätta fossila bränslen med exempelvis biodrivmedel. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia 

Lundquist (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 19 
Miljözoner för lätta fordon 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-18433 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L) enligt följande: 

 

Stockholms luftkvalitet är redan idag ett stort problem. Och 

utformar vi inte staden på rätt sätt riskerar problemet bara att 

bli större. Utöver att vara en oerhört viktigt del för 

Stockholmarnas välbefinnande, är luftkvaliteten i staden även 

viktig för att kunna bygga nya bostäder. På exempelvis 

Valhallavägen har vi sett att det sedan länge planerade 

bostadsbyggandet har stoppats, just på grund av den dåliga 

luftkvaliteten. Detta är såklart inte hållbart i en stad som 

växer i rekordtakt.  

 

Därför vill vi att regeringen ger Stockholm de verktyg som 

behövs för att möta problemen. Ett lokalt beslutsfattande över 

trängselskatten skulle kunna vara ett steg på vägen. I väntan 

på detta bör Stockholm ges möjligheten att införa särskilda 

miljözoner där luften är som sämst. Det är dock viktigt att en 

sådan möjlighet först föregås av noggranna lokal utredningar 

och att kostnaderna tydligt kan motiveras av miljö- och 

hälsoskäl. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar 

Forssell (L). 

 

 

 § 20 
Strategi och riktlinjer för fordonshantering 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-017565 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 21 
Resa till Nya Zeeland 
Dnr 2016-18631 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna resa 

till Auckland, Nya Zeeland för Örjan Lönngren. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 22 
Tillsynsrapport små verkstäder 2016 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2016-887 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Tillsynsrapport små verkstäder 2016”. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 23 
Årlig rapport för tillsyn av verkstadsbranschen 2016 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2016-18702 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Årlig rapport för tillsyn av verkstadsbranschen 

2016”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag på ändring av branschindikatorer. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till de verksamhetsutövare i branschen som 

omnämns i rapporten. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 § 24 
Pilot Flatens naturreservat 
Slutredovisning av förstudie inom budgetuppdrag att 
utveckla rekreativa och ekologiska värden inom stadens 
natur- och kulturreservat och göra dem tillgängliga för 
Stockholmarna  
Dnr 2016-1437 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

slutredovisning av förstudie Pilot Flatens naturreservat. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

redovisningen för kännedom till, trafiknämnden, 

idrottsnämnden, exploateringsnämnden samt stadsdels-

nämnderna i Skärholmen, Södermalm, Bromma, Hässelby-

Vällingby, Spånga-Tensta, Rinkeby-Kista, Enskede-Årsta-

Vantör och Älvsjö. 
 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens och Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings 

gemensamma tjänsteutlåtande från den 20 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) enligt 

följande: 

 

Naturområden med rent vatten och frisk luft ger 

förutsättningar för en attraktiv och långsiktigt hållbar stad och 

ger samtidigt förbättrad livskvalitet och bättre hälsa för 

människor som får möjlighet att vistas i dessa områden. 

Naturreservaten har stor betydelse för rekreation och 

friluftsliv i Stockholm. Just därför finns det också anledning 

att staden strategiskt arbetar för att ge fler människor 

möjlighet att upptäcka Stockholms naturområden och 

naturreservat. Pilotprojektet är ett led i stadens arbete med att 
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bättre tillgängliggöra stadens naturreservat för fler. Detta 

ärende presenterar en användbar rapport med tydliga 

åtgärdsförslag. Vi vill också lyfta vikten av samordning med 

andra kommuner och förvaltningar när det gäller de 

naturreservat utanför Stockholms stads gräns som förvaltas av 

Stockholms stad.  

 

Arbetssättet som använts, med ett samarbete mellan stadens 

olika förvaltningar och externa aktörer, har gett goda resultat 

och vi anser att detta är ett arbetssätt som skulle kunna 

fungera som en mall för ett fortsatt liknande arbete med 

stadens övriga reservat. Då flera av åtgärdsförslagen är 

viktiga för Flatens fortsatta långsiktiga utveckling hoppas vi 

att vissa av de föreslagna åtgärderna skulle kunna påbörjas 

redan under 2017 i de fall där det kan finnas pengar att söka 

av stadens egna medel eller externt. Vi ser även positivt på 

eventuella samarbeten mellan staden och olika ideella 

organisationer i det fortsatta arbetet. 

 

 

 § 25 
MER – Mälaren en sjö för miljoner 
Förfrågan om deltagande i projekt 
Dnr 2016-18778 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden deltar i projektet MER till en 

avgift av 350 000 kr per år fram till 2021-12-31. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 § 26 
Kemikalier i förskolor 
Slutrapport från ett miljöövervakningsprojekt 
Dnr 2016-8228 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

slutrapporten för projektet miljögiftsövervakning i 

förskolemiljö. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 december 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 27 
iWater – ett projekt inom Digital Demo Stockholm 
Dnr 2017-806 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

anmälan. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 28 
Övrigt 
 

Avdelningschef Malin Täppefur berättar om episod av fina partiklar 

söndagen den 29 januari 2017. 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) överlämnar på nämndens vägnar 

blommor till avdelningschef Gustaf Landahl som har fyllt 60 år. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 

 


